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رویداد

 

در این تصویر اینفوگرافیک، شاخص شادی بین مردم استان های کشور نمایش داده شده است. بر این اساس، 
زنجان شادترین استان کشور است. )ایرنا(

شادترین استان های ایران

گزارش تصویری
 شهردار اردبيل با اشاره به قانون ممنوعيت اتلاف سگ ها

 این امر را مطالبه عمومی دانست

چه کسی  می خواهد سگ ها کشته شوند؟
  عضو شورای شهر اردبيل در گفت وگو با »شهروند«: شهر فقط محل زندگی انسان ها 

نيست و مردم هم درصدد کشتن سگ ها نيستند 

آبان ماه امسال شایعه سوزاندن 300 قاده سگ ولگرد در اهواز چنان بازتابی 
داشــت که توجه همه را به ســختی زندگی این حيوانات جلب کرد. ســگ ها 
سوختند و بعد هم متوليان امر هرکدام مشــکل را به گردن دیگری انداختند. 
این آخرین و دلخراش ترین نمونه اســت اما در ســال های گذشــته تصاویر و 
فيلم های بسياری از آزار این حيوانات، اســتفاده از سم و اسيد و مواردی از این 

دست صدرنشين اخبار شده بود.
مشکلی که اکثر اســتان ها را دچار چالش  کرد و سگ های ولگرد و چگونگی 
مدیریت آنها برایشان دردسرساز شده بود. نمونه اخير این مورد استان اردبيل 
است که حميد لطف اللهيان، شــهردار این شهر گفته »شهرداری ها حق اتاف 
سگ های ولگرد را ندارند و ما تنها موظف به ســاماندهی آنها هستيم، هرچند 
که مطالبه عموم مردم از شــهرداری اتاف سگ است که از دستور کار ما خارج 

شده است.« 
او از مطالبه مردم گفته که می خواهند شــهرداری فکری به حال ســگ های 
ولگرد بکند »بهتر اســت همشــهریان با زندگی مســالمت آميز با ســگ های 
رهاشــده در مناطق مختلف ســعی کنند به نوعی رابطه خود را با حيوانات به 
شــکل مناســب تنظيم کنند؛ چراکه ما نمی توانيم به خاطر راحتی خودمان 
زندگی حيوانات را به خطر بيندازیم بلکه شــهرداری بيشــتر از اتاف سگ ها 
به فکر ســاماندهی و تأمين امنيت برای آنهاســت و در این زمينه انتظار داریم 

همشهریان نيز کمک کار ما باشند.« 
یعقوب  هاشــمی، عضو شورای شــهر اردبيل هم به »شــهروند« می گوید: 
با شــهردار هم نظر است و شــهر فقط محل زندگی انســان ها نيست »راه حل 
درست این نيست که ســگ ها را بکشــيم. می دانيم مردم در بعضی از مناطق 
نارضایتی هایی دارند و این را به مــا منتقل می کنند اما باید از روش های جدید 
و کارهایی که اســتان های دیگر برای حل این مشــکل انجام داده اند، استفاده 

کرد.« 
 هاشــمی می گوید: به عنوان یک شــهروند در شــهر اردبيل هرگز سگ های 
ولگرد برایش مشکلی ایجاد نکرده اند »در واقع ما اصا در شهر چنين چيزی را 
نمی بينيم. مشکل اصلی مربوط به محدوده خارج از شهر و بعضی شهرک های 

آن منطقه است و این سگ ها به آن مناطق پناه برده اند.« 
این عضو شورای شهر در پاســخ به چگونگی دسترســی به مطالبه عمومی 
و خواســت آنها برای اتاف ســگ ها گفت: »مردم هم درصدد کشتن سگ ها 
نيستند، آنها به دنبال راهی هستند که مشکل شان حل شود. پيداکردن راه حل 
هم پيچيده اســت و قطعا وظيفه ماســت. باید از تجربيات اســتان های دیگر 
استفاده کرد و درنهایت به نتيجه ای رسيد که هم سگ ها کمتر آسيب ببينند و 

هم مردم به سختی نيفتند.«

ذره بین

سحاب شــکيبا|  »چند روز پيش در مدرسه ای 
رفتم صحبت کنــم، دختر 12 ســاله ای آمد و گفت 
من باردارم. خواست به پدرش بگویم. دست که دادم 
 فهميدم پدرش یک کارگر است. شرایط سختی بود. 
آرام آرام گفتم. این پدر دیگر از جایش نمی توانســت 
بلند شــود. وقتی خواســتم بروم،  چهار دســت و پا 
آمد پای مــن را گرفت و گفت نشــانه ای نده که من 
را بشناســند. دختر برایم تعریف کــرد که پدرم یک 

سيم کارت برایم  خرید. 
ولی گفت اینترنت نمی خرم، روشــن کردم و برایم 
دو گيگ اینترنت رایگان آمد. رفتم تلگرام، آقا بالاخره 
پسری آمد و رفت و دیليت  اکانت کرد. الان نمی دونم 
کی بود، کجاســت... ]بعــد از پيــام بازرگانی برنامه 
تب تاب وســط این حرف ها![ پيشنهاد می کنم آقای 
فيروزآبادی و  آقای جهرمــی را بياورید، ببينيم چند 

دقيقه می توانند در چشم های این پدر نگاه کنند.« 
این ویدیــو را آخر هفته زیاد دیدید و شــنيدید و 
 درباره اش حرف زده شد. به خصوص شوخی مهراب 
قاســم خانی: »آیا مقدار گيگابایت در ایجاد حاملگی 
تأثير دارد؟ اســتفاده از اینترنت  نامحدود با آدم چه 
می کند؟ آیا سرعت اینترنت در ایجاد حاملگی موثر 
است؟ در کشورهایی که ســرعت اینترنت بالاست 
چطور جمعيــت را  کنتــرل می کنند؟ چــه مقدار 
مصرف روزانه اینترنت را بــرای درمان نازایی تجویز 

می کنيد؟ 
روح الله مومن نسب کسی که غيراز این خاطره، چند 
جمله دیگر هم در این برنامه گفت که کمتر دیده شد.

 ازجمله حملــه به وزیر  ارتباطات: »خود مســئول 
تبليغ و تشویق می کند اســتفاده از نرم افزار خارجی 
را. بقيه مسئولان شــاید توجيه داشــته باشند ولی 
وزیر ارتباطات«،   »اینســتاگرام روی گوشــی داشته 
باشــيد، نمی توانيد گنــاه نکنيد. آن جــا محور دیده 
شدن اســت و مثل آنها نباشــی، دیده نمی شوی«، 
»قانون  صيانت از کاربران فضــای مجازی و حمایت 
از پيام رســان های داخلی خيلی قانون خوبی است و 
اميدوارم نماینده هــای مجلس هرچــه زودتر آن  را 
تصویب کنند«، »فضای مجازی دریاست، من بچه ام 
را دوســت دارم، دریا هم خوب اســت، شــما دست 
بچه تان را می گيرید و پرت  کنيد در دریا؟« »در اروپا 
گوشی هوشــمند برای زیر 16 سال ممنوع است« و... 
اما مومن نسب کيســت که باید به برنامه تازه تاسيس 
  »تب تــاب« بياید و مــردم دربــاره حرف هایش نظر 

بدهند؟
روح اله مومن نسب کيست؟

 »بنده ناتوان و خوار و کوچک و بی چيز خدای توانا و 
بزرگ و پرشکوه و نيرومند، روح الله مومن نسب که نه! 
روح الله خمينی نسب هســتم؛  فرزند انقاب حسينی؛ 
متولــد بهمن خونيــن.« این را خــودش در معرفی 

خودش نوشــته اســت؛ همين و تمام! کل اینترنت 
را هم شــخم بزنيد،  اطاعاتی پيــدا نخواهيد کرد که 
متولد 59 اســت، قبا شــرکتی فرهنگی-تبليغاتی 
داشته، مجله منتشر می کرده و الان »جنبش مردمی 
ردم«  را مدیریت می کند که »حرکتی آتش به اختيار 
از جوانان مومن و انقابی اســت و هيچ وابســتگی به 
حزب گروه یا جریان خاصی ندارد«،  جنبشــی که در 
ایتا و ســروش و البته تویيتر فعال اســت:  »بررسی 
تخصصی آسيب های فضای مجازی و ایجاد مصونيت 
بــرای آن با راهکارهــای  تخصصی و کارشناســی«. 
هيچ اطاع موثقی از رشــته و ميزان تحصيات او در 
دست نيست. حتی در آخرین مصاحبه چالشی اش با 
هفته نامه  تماشــاگران از بيان تحصياتش با برچسب 
حریم خصوصی امتناع کرد ولی گویا در این ســال ها 
پيشرفت داشــته که مجری برنامه تب تاب  چندباری 
او را »آقای دکتر« خطاب کرد. بــا این حال او را باید 
محبوب ترین کارشناس رسانه و فضای مجازی برای 

تلویزیون دانست. 
منتقدی با مک بوک آمریکایی

از سمت های قبلی او -که شاید عامل این محبوبيت 
در تلویزیــون باشــد- همين هــا کفایــت می کند؛ 
مومن نســب در دولت پيش از حسن  روحانی »معاون 
مرکز توسعه فناوری اطاعات و رسانه های دیجيتال 
وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســامی«، »عضو کميته 
بين الملل شــورای عالی  فضای مجــازی« و  »معاون 
کارگروه تعييــن مصادیق مجرمانه دادســتانی کل 

کشور« بوده است. 
گوشی هوشــمند اندرویدی به روزی هم دارد و یک 
عدد مک بوک خوش تراش نقره ای )ســاخت آمریکا( 
که روی لوگوی سيب گازخورده اش  را با برچسب های 
ضدامپریاليســتی می پوشــاند. یک گوشــی ساده 
هم دارد که ســيم کارتش در آن اســت و تماس های 
روزمــره اش را رتق و فتق  می کند. مومن نســب یکی 
از فعالان ســایت افسران در ســال 94 بود و در آن جا 
به سبک »گفت وشنود« کيهانی )همان گفتم/گفت( 
مطلب  می نوشــت و چشــم جوانان را به کثيفی های 

فضای مجازی روشن می کرد.  
فعاليت در فضای مجازی

سایتش این روزها واگذار شــد و با همان آدرس در 
اختيار فرد دیگری است! مومن نسب صفحه ای هم در 
»لنزور« دارد که همان حرف های  پيج افســران را در 

آن مطرح می  کند. 
روح الله مومن نســب -با همه ایــن اطاعات ناقص 
و محبوبيت تلویزیونی- در ردیف حســن عباســی و 
علی اکبر رائفی پور اســت. کسانی که  سخنران های به 
نســبت خوبی اند، اطاعات عجيب و غریب زیادی در 
چنته دارند و حرف هایشان به طرز عجيبی در بخشی 

از مخاطبان مورد توجه قرار می گيرد. 

روح الله مومن نسب کيست؟ با او بيشتر آشنا شوید

 ایده پرداز بارداری
با دو گیگ اینترنت رایگان

  ديدار آيــت الله نورمفيدی، نماينده ولي فقيه در اســتان گلســتان و امــام جمعه گرگان 
با خانواده شــهيد مســيحي ادمونــد باليانس خانقاه به مناســبت  ســال نوی ميلادی در شــهر 

فاضل آباد. )جماران نيوز(

  تصاوير رويايی از نخستين شب برفی تهران. )ايسنا(

  ورجين يکــی از مناطق حفاظت شــده در اطراف تهران اســت که در فصل زمســتان مأمن 
حيواناتی می شــود که برای پيداکردن غذا از ارتفاعات به ســمت دامنه های کوه می آيند. اگر 
در زمســتان به اين منطقه برويد، انبوهی از قوچ ، ميش و کَل را خواهيد ديد که برای خوردن 

علوفه به ورجين می آيند. )ايسنا(

  ســواری گرفتن از عقاب در تايــوان. اين عکس کم نظيــر را » ليو چيا پيــن« عکاس حيات 
وحش تايوانی گرفته است. )رويداد 24(
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شــنبه  15 دی 1397 |  ســال ششــم |  شــماره 1588

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: »به رغم تحریم دشمنان و انواع محدودیت ها، تراز تجاری 9ماهه کشور 
مثبت بوده اســت.« وی همچنين با اشــاره به کاهش نرخ بيکاری از 12.6 درصد در سه ماهه دوم امسال به 
12.2 درصد در سه ماهه سوم، این امر را یکی از نشــانه های اميدوار کننده بهبود شرایط اقتصادی در نتيجه 
پيگيری های مداوم دولت عنوان کرد و افزود: »افزایش نرخ ارز در نيمه اول  ســال جاری ســبب شــد که در 
حوزه های مختلف شاهد افزایش قيمت ها باشيم و درعرصه توليد نيز با مشکاتی روبه رو شویم، اما دولت ورود 
با قدرتی داشت و برای رسيدن به ثبات تاش های بسياری را دنبال کرد که در آبان و آذر تورم ماهانه از ۷ درصد 

به 2.5 درصد کاهش یافت.«

فرهاد دژپسند:  

 مثبت بودن تراز 
تجاری کشور در 

۹ماهه امسال 
به رغم تحریم ها
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در هـر بار تمریـن پناهگيری، 
در محل هـای امـن پناهگيری 
کنيـد تا انجـام ایـن عمل در 
زمـان وقـوع زلزلـه، نيـاز به 

صرف وقت نداشـته باشـد.
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چهارشنبه قبل از ظهر خيلی از کاربران درباره بوی بدی 
که از اطراف شان حس می کردند، در شبکه های اجتماعی 
نوشــتند و کم کم فهميدند که فقط خودشان نيستند که 
آن بوی مرموز را احساس می کنند. ماجرا به سرعت ابعاد 
مختلفی پيدا کرد و همان طور که پيش بينی می شد انواع 
و اقسام حدس و گمان ها هم مطرح شد که ترسناک ترینش 
فعال شــدن کوه دماوند بود که مدتی است هر اتفاق جوی 
در تهران بيفتد، تبدیل به یکــی از گزینه های مطرح روی 
ميز می شــود. بافاصله این گمانه که در کسری از ساعت 
تبدیل به یک شایعه تمام عيار شــده بود، از طرف وزارت 
راه و شهرســازی تکذیب و اعام شد که دماوند کاما آرام 
و خاموش اســت. در کنار آن دلایل دیگری هم شــنيده 
شد.مثا ابتدا گفته شد که بوی بد ناشی از ترکيدگی لوله 
مرکزی فاضاب در ميدان انقاب اســت، یک ســاعت از 
مخابره این خبر نگذشــته بود که سازمان آب و فاضاب با 
دلایل کاما علمی اعام کرد که نه تنها این اتفاق نيفتاده، 
بلکه اگر هم افتاده بود، نمی توانست چنين بویی به وجود 
بياورد. سازمان آب و فاضاب تهران اعام کرد که بدبوترین 
گاز موجود در فاضاب هم سنگين تر از آن است که بتواند 

به دليل ترکيدگی لوله در مرکز شهر، در نقاط شمالی هم 
احســاس شــود، مخصوصا که در روز چهارشنبه سرعت 
وزش باد جنوب به شــمال تهران صفر بــود. با کنار رفتن 
این گزینه بافاصله خبر دیگری جــای آن را گرفت و آن 
نشت پالایشــگاهی در نزدیکی تهران بود. از آنجایی که به 
نظر می رسيد روابط عمومی سازمان ها و نهادهای مختلف 
برای تکذیب هر گونه خبری که بوی بد را به ســازمان آنها 
نســبت دهد، در آماده باش کامل بودند، چند دقيقه بعد از 
مطرح شدن این احتمال  اعام شد که هيچ گونه نشت گازی 
در هيچ کدام از مراکز و پالایشگاه ها گزارش نشده و منشأ بو 
به هيچ وجه ميدان حسن آباد و هيچ کدام از پالایشگاه های 
تهران و حومه نيست. از آنجایی که هر جای تهران که عده ای 
مشغول کندن چاه بودند، به فهرست متهمان توليد بوی 
بد اضافه می شدند، طبيعتا پای متروی تهران هم به ماجرا 
باز شــد و عده ای به نقل از منبعی نامعلوم اعام کردند که 
همه چيز زیر سر متروی ایســتگاه »ملت« است، اما این 
خبر هم به همان سرعتی که توليد شده بود، تکذیب شد. 
سازمان بعدی که باید بوی بد را از سر خودش باز می کرد، 
سازمان مدیریت پسماند بود، چراکه بعد از احتمال نشت 

گاز، مسأله جابه جایی نادرست پســماند در یکی از نقاط 
امحا مطرح شد، اما این سازمان هم با قدرت آن را تکذیب 
کرد. البته این فقط روابط عمومی ها و سخنگوها نبودند که 
آماده باش فراخوانده شده بودند، نهادهای امدادی و مدیریت 
بحران اعم از اورژانس، آتش نشانی، هال احمر، استانداری، 
فرمانداری و... هم یکی بعــد از دیگری اعام می کردند که 
در آمادگی کامل به ســر می برند و جای هيچ گونه نگرانی 
نيست،پنجشنبه هم درست مانند روز قبل در گمانی زنی، 
تکذیب و بی خبری گذشــت،  مثا اعام شد که بوی بد به 
دليل حفاری در عمق 21 متری زمين پاســکو و نشــت 
ماده ای مرموز از یک شبکه فاضاب پنهان بوده است، اما 
همان طور که پيش بينی می شد این خبر هم به حد تایيد 
نرسيد. این وضع ادامه داشت تا این که جمعه صبح یکی از 
اعضای شورای شهر خبر تازه ای داد. خبری که منشأ بوی 
بد را معلوم نمی کرد، اما احتمال انتشار دوباره آن را می داد. 
احمد مسجدجامعی حين سنت تهران گردی اش گفت: »ما 
این موضوع را در صحن شورا بررسی خواهيم کرد.« به نظر 
می رسد برای فهميدن منشأ بوی بد باید تا نخستين جلسه 

شورای شهر صبر کرد.

با وجود گذشت سه روز از استشمام بوی عجيب در نقاط مختلف تهران، هنوز هم منشأ آن به روشنی اعلام نشده است

معمای سلطان بو حل نشد


